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Protokół Nr XLVIII / 2022
z dwuczęściowej XLVIII sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim,

która odbyła się w dniu 28 września 2022 r. w godzinach od 10:00 do 14:25.

I część sesji- Urząd Miejski w Sępólnie Krajeńskim
sala im. L. Prądzyńskiego, ul. Tadeusza Kościuszki 11,
godzina 10:00

Ad, 1, Otwarcie sesji

Otwarcia XLVIII sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim dokonał Pan Franciszek
Lesinski Przewodniczący Rady Miejskiej.

Poinformowa?ł, że sesja będzie utrwalana za pomocą urządzeń rejestrujących obraz
i dżw'ęk. Nagrania z sesji są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej, na
stronie internetowej grniny oraz w inny sposób zswycza'3owo przyjęty. Administratorem
danych osobowych jest Burmistrz Sępólna Krajeńskiego. Pełną klauzulę informacyjną
dotyczącą nagrywania i transmisji sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim można
znaleźć na stronie internetowej www.grnina-sepolno.pl w zakładce Rada Miejska oraz
na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy Sępólno Krajeńskie zakładka- sesje
Rady Miejskiej -nagrania oraz na drzwiach wej,ciowych na posiedzenie sesji.

Następnie Przewodniczący RM pr?t?al :
- radnych Rady Miejskiej,
- Przewodniczącego Rady Po'w'atu Pana Marka Charta,
- Pana Waldemara Stupa?łkowskiego Burmistrza Sępólna Krajeńskiego,
- Pana Marka Zieńko Zastępcę Burmistrza Sępólna Krajeńskiego,
- Panią Annę Buchwald Skarbnika Gminy,
- Pana Dariusza Wojta?nię Sekretarza Gminy,
- dyrektorów jednostek organizacyjnych,
- kierowników Referatów Urzędu Miejskiego,
- Panie i Panów sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli,
- media,
- oraz wszystkich pozostałych obecnych na dzisiejszej sesji, a także tych
oglądających w mediach, szczególnie Mieszkańców Gminy Sępólno Krajeńskie.

Lista obecności Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli z Gminy Sępólno
Krajeńs]-cie stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Lista obecności pracowników Urzędu Miejskiego, zaproszonych gości, dyrektorów
jednostek organizacyjnych oraz pozostałych osób uczestniczących w sesji RM stanowi
załącznik nr 2 do protokołu.

a) stwierdzenie quorum,

Przewodniczący RM stwierdził, że na 15 radnych obecnych jest
quorum, przy któryrn Rada Miejska w Sępólnie Krajeńskim
i podejmować prawomocne uchwa?ły.

15 co stanowi

moźe obradować

Lista radnych RM biorących udzia?ł w sesji stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

b) przedstawienie porządku obrad
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Przewodniczący RM poinformowal, że porządek obrad radni otrzyrnali wraz
z zawiadomieniem o sesji.

Następnie Przewodniczący RM zapytał, czy ktoś z radnych chcia?łby złożyć wniosek o
zmianę porządku obrad.

Wobec tego, że nikt nie zło,$ł wniosku o zmianę porządku obrad, Przewodniczący RM
odczytal porządek obrad.

Porządek obrad:

I część sesji - Urząd Miejski w Sępólnie Krajeńskim
sala im. L. Prądzyńskiego, ul. Tadeusza Kościuszki 11,
godzina 10:00

1. Otwarcie sesji

a) stwierdzenie quorum,
b) przedstawienie porządku obrad.

2. Przyjęcie protokołu z XLVII sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

3. Sprawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z działalności w okresie
między sesjami, w tym z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z działalności w okresie między
sesjami.

5. Składa?nie interpelacji i zapytań przez radnych.

6, Wolne wnioski i informacje.

7. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmienia.jąca uchwa?łę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Sępólno Krajeńskie,

b) zmieniająca uchwa?łę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2022 rok,

c) zmieniająca uchwa?łę w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu
pieniężnego dla stra'rakóvv ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych z
terenu Gminy Sępólno Krajeńskie,

d) rozpatrzenia petycji dot. Młodzieżowej Rady Gminy,

e) przyjęcia regularninu korzystania z miejsca aktywności i rekreacji w
miejscowości Dziechowo,

f) ustanowienia służebności gruntowej przejazdu i przechodu położonej w
Sępólnie Krajeńskim, przy ul. Nowy Rynek,

g) sprzeda?ży nieruchomości gruntowej położonej przy ul. Osiedle Słowackiego
w Sępólnie Krajeńskim,

Strona 2 z 20



h) określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu
gminy Sępólno Krajeńskie i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za
uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie
odpadarni komunalnymi,

i) przyjęcia regularninu utrz3mnania czystości i porządku na terenie gminy
Sępólno Krajeńskie.

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania oraz informacje Przewodniczącego
Rady o udzielonych odpowiedziach w formie pisemnej na interpelacje i
zapytania zgłoszone na poprzedniej sesji.

g. Odpowiedzi na wolne wnioski.

II część sesji - hala widowiskowo-sportowa KRAJNA ARENA
w Sępólnie Krajeńskim, ul. Chojnicka 19, godzina 13:00

10. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Sępólno Krajeńskie.

11. Wręczenie stypendiów, nagród i wyróźnień Gminy Sępólno Krajeńskie dla
uczniów za uzyskane w poprzednim roku szkolnym wyniki w nauce oraz
szczególne osiągnięcia edukacyjne, artystyczne i sportowe.

12. Zakończenie sesji.

Przewodniczący RM stwierdził,
przedstawionego porządku obrad.

Że Rada Miejska będzie obradowa?ła wg

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z XLVII sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim

Przewodniczący RM poinformował, że protokół był wyłoźony do wglądu w biurze Rady
Miejskiej oraz przesłany radnym za pomocą poczty elektronicznej. Następnie zapytał
radnych o ewentualne uwagi do protokołu.

Uwag do protokołu nie było, w związku z powyższ3mi Przewodniczący RM zarządził
głosowa?nie oraz poprosii aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Protokół z XLVII sesji Rady Miejskiej został przyjęty następującymi głosarni:

za- 15 radnych, przeciw- O radnych, wstrzymało się- O radnych
W chwili głosowania obecnych było 15 radnych.

Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

Przewodniczący RM zamkną?ł ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Przewodniczący RM poinformowa?ł, źe w związku z tym, że dzisiejsza sesja jest
podzielona na dwie części i odbywać się będzie w dwóch różnych miejscach to jest

, ograniczona czasowo, dlatego zwraca się z prośhą aby sprawozdanie Burmistrza oraz
informacja Przewodniczącego RM nie były czytane, a składane wnioski były
konkretne, rzeczowe i zrozumiałe oraz aby dyskusja nad projektami uchwa?ł była
merytoryczna.
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Ad.3. Sprawozdanie Burmistrza Sępólna Kraienskiego z działalności w okresie
między sesjami, w tym z wykonania uchwał Rady Miejskiej

Przewodniczący RM poinformował, że sprawozdanie zostało przesłane za pomocą
poczty elektronicznej.

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do sprawozdania.

Głos zabrała radna RM Lucyna Pająk, która zwróciła się z prośbą o szerszą
informację na temat spotkania z Panem Starostą, które odbyło się 8 września a
dotyczyło rozwoju dróg rowerowych na terenie województwa kujawsko- pomorskiego.

Głos zabrał radny RM Zdzisław Grzeca, który zwrócił się z prośbą o szerszą informację
na temat spotkania z dnia 31 sierpnia 2022r. z Wojewodą Kujawsko-Pomorskim.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się do pytania radnej RM Lucyny Pająk w
sprawie rozwinięcia informacji dotyczącej rozwo3u dróg rowerowych na terenie
województwa kujawsko-pomorskiego. Wyjaśnił, że Marszałek Województwa
Kujawsko-Pomorskiego opracowuje plan na całe województwo tzw. korytarzy ścieżek
rowerowych. Nadmienił, że plan ten grniny dosta?ły do konsultacji i ku naszemu
zdumieniu Powiat Sępoleński został prawie całkowicie pozbawiony korytarzy ścieżek
rowerowych. Jeden korytarz na dole naszego powiatu trochę haczy o Nakło, Mroczę
to można powiedzieć, że coś się w pobliżu dzieje. Podczas konsultacji w których
uczestniczył Wicestarosta i Zastępca Burmistrza v=ryra'rono sprzeciw, że tak nie może
być, bo jeżeli jest to plan wojewódzki to powiat i gmina ma również swoje potrzeby,
5ezeli chodzi o ścieżki rowerowe zgłaszane przez mieszkańców i to w szerokim
zakresie. Burmistrz Sępólna Krajeńskiego przypomniał, że informacja była taka, że
ścieżki rovverowe mają łączyć np. obsza?ry cenne przyrodniczo i tu wymieniano Bory
Tucholskie, a my posiadarny największy Krajeński Park Krajobrazowy w Polsce, o
którym nie można zapominać. Dodał, że mówi się również o połączeniu między
województwarni tych ście".ek rowerowych. Jeżeli ta?k się mówi, to marny ścieżkę
rowerową z Powiatu Chojnickiego, która sięga prawie do Karnienia, więc nie można
zapominać o ta?kich obszarach jak Powiat Sępoleński, powołując się na tego typu
a?rgumenty, dlatego była możliwość złożenia pewnych uwag i zastrzeżeń. Obszerne
pismo zosta?ło przygotowane w uzgodnieniu ze wszystkimi sarnorządami Powiatu
Sępoleńskiego, w którym zosta?ły wypisane wszystkie potrzebne ścieżki rowerowe,
jakie do tej pory były sygnalizowane od naszych mieszkańców. Doda?ł, ze nie jest tu
mowa o mieście, ponieważ jest to zwarta zabudowa, lecz mowa jest o korytarzach ja?k
Sępólno - Niechorz w kierunku Koronowa, jak Sępólno - Płocicz w kierunku Karnienia,
jak Sępólno - Skarpa w kierunku Tucholi, jak Sępólno - Wiśniewa - Wiśniewka.
Wszystkie te potrzebne rzeczy, które były sygnalizowane przez mieszkańców od lat
zostały w tym piśmie skierowane. Nadmienił, że radni zostaną poinformowani o tyrn
jak to pismo zosta?ło potraktowane. Burmistrz Sępólna Krajeńskiego stwierdził, że
plan wojewódzki jest na tyle ważny i istotny, że jeżeli zostanie on uchwalony w formie
pomijającej Powiat Sępoleński, to gmina jest na przegranej pozycji, jeżeli chodzi o
środki finansowe, bo zawsze będzie mówione, że ,,nie jesteśmy w planach". Doda?ł
także, ze trzeba zawalczyć, aby nasze wypisane sugestie znalazły się w tym planie i
były uchwalone, wtedy dopiero będzie szansa na pozyskanie środków i realizację tych
zada?ń.

Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się do pytania złożonego przez
radnego RM Zdzisława Grzecę dotyczącego spotkania z Wojewodą Kujawsko-
Pomorskim. Wyjaśnił, ze zarnknięte spotkanie z sarnorządowcarni Powiatu
Sępoleńskiego odbyło się przy okazji oficjalnego przekazania do u,$tku tomogra?fu w
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Szpitalu w Więcborku. Rozmowy głównie wtedy dotyczyły środków finansowych na
pomoc naszym mieszkańcom na zakup węgla. W tym czasie nie było jeszcze informacji
jak to będzie zrealizowane, lecz dziś moźna ju?ż powiedzieć, że pierwsze środki
fina?nsowe na tzw. dodatek węglowy wpłynęły już do grniny. Po dzisiejszej sesji służby
będą mogły przystąpić do realizacji tych wypłat, chocia?;ż potrzeba jeszcze dużo pracy
z weryfikacją tych świadczeń, bo jak wiadomo było wiele spraw do końca niejasnych,
gdzie mieszkańcy zmieniali deklaracje, a teraz są już konkretne wytyczne. Na
dzisiejszej sesji trzeba wprowadzić zmia?ny w budżecie, aby można było realizować
wypłaty.

Nikt więcej głosu nie zabrał dlatego Przewodniczący RM przeszedł do kolejnego
punktu porządku obrad.

Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z działalności w okresie
między sesjami

Pan Franciszek Lesinski Przewodniczący Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim
wyjaśnił, że informacja z działalności w o]-cresie między sesjarni została przesłana
radnym za pomocą poczty elektronicznej.

Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do sprawozdania.

Pytań nie było, wobec tego Przewodniczący RM zarnkna:l ten punkt i przeszedł do
kolejnego.

Ad. 5. Składanie interpelacji i zapytań przez radnych

Przewodniczący RM poinformował, że między sesjarni nie została założona żadna
interpelacja ani zapytanie oraz zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zko0ć dziś
interpelację, jeśli tak to poprosił o jej odczytanie i złożenie na jego ręce.

Głos zabrał radny RM Zdzisław Szwarc, który odczytał treść złożonej interpelacji. W
imieniu mieszkańców zwraca się z prośbą o wyznaczenie i realizację aktywnego
przejścia dla pieszych w ciągu drogi grninnej w Dziechowie. Przejście to ma powstać
na odcinku drogi pomiędzy świetlicą wiejską, a nowo powsta?łyrn placem rewitalizacji.
Bra?k przejścia na tym odcinku drogi stwarza ogromne zagrożenie dla zdrowia i $cia.
Wykonanie takiego prze?jścia zapewni mieszkańcom bezpiecznie pokonywać ten
odcinek drogi.

Kserokopia pisma stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Głos zabrał radny RM Antoni Dolny, który skierował zapytanie do Pana Burmistrza
w związku z odwodnieniem wsi Włościborza. Dlaczego do Pelplina został wysłany tylko
jeden wariant, a przecież były uzgadniane dwa warianty odwodnienia.

Kserokopia pisma stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

Nikt więcej nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący RM zarnknął ten punkt i
przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 6. Wolne wnioski i informacje

Przewodniczący RM otworzył ten punkt porządku obrad.
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Wolne wnioski zło$li :
l

Głos zabral radny RM Zdzisław Szwarc, który zapytał dlaczego nadal nie ma
informacji na tablicy budowy o dofinansowaniu 2 mln złotych na budowę przedszkola
z Rządowego Funduszu Inicjatyw Lokalnych, które grnina otrzyma?ła. Dodał, że miało
być to wykonane, lecz do dzisiaj tego nie ma.

Głos zabrała Wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko, która zło$ła wniosek w sprawie
naprawy przystanku autobusowego na ulicy Sienkiewicza, z którego korzystają
uczniow'e, bo jest on w ,,opłakanym stanie". Już dwa razy były tarn wybite szyby i po
zgłoszeniu tego w gminie zosta?ło to usunięte, teraz został sarn stelaż. Stwierdziła, że
robi się już chłodno, a jest to w centrum miasta i musi to jakoś wyglądać.

Następnie radna RM Miczko, chciała uzyskać informację w sprawie wykupu gruntów
na ulicy Wiatrakowej. Zapytała, czy są już jakieś poczynania w tym kierunku,
ponieważ pytają o to mieszkańcy, bo jeżeli nie, to trzeba będzie zAo0ć wniosek do
bud?żetu na 2023 rok.

Głos zabrał radny RM Antoni Dolny, który zło,$ł wniosek do budżetu na 2023 rok na
budowę drogi Włościbórz-Włościbórek-Trzciany, ok. 4 krn w dywaniku asfaltowyrn.
Doda?ł, ze mieszka?ńcy od dłu?ższego czasu oczekują na tą drogę, mają du$ wkład,
komisja rolna również poparła ten wniosek.

Kserokopia pisma stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

Następnie radny RM Antoni Dolny przedstawił wniosek do Burmistrza Sępólna
Krajeńskiego o rezygnację z budowy boiska przy Szkole w Zalesiu, na rzecz budowy
sali gimnastycznej, zgodnie z uchwałą nr 102 Rady Ministrów z dnia 23.07.2020 roku
dla gmin z przeznaczeniem na inwestycje w miejscowościach po zlikwidowanych
Państwowych Gospodarstwach Rolnych. Złożony przez grninę wniosek na okres 3 lat
(2021/2022/2023) w pierwszym roku uwzględnia rozpoczęcie prac nad
przygotowaniem przetargu na opracowa?nie dokumentacji technicznej. Na ten cel
gmina otrzymała 400 tys. zł. Gmina po spełnieniu tych warunków przystąpi o kolejne
dofinansowanie na lata 2022 / 2023. Tej inwestycji i budowy sali gimnastycznej przy
szkole oczekują uczniowie, rodzice jak i lokalna społeczność. Sala gimnastyczna jest
funkcjonalna niezależnie od pory roku i aury pogodowej, natomiast boisko nie spełnia
tych warunków o każdej porze. Prosił o wykonanie złożonego wniosku.

Kserokopia pisma sta?nowi załącznik nr 10 do protokołu.

W następnej kolejności radny RM Antoni Dolny złożył wniosek w imieniu Pani Sołtys
Sołectwa Skarpa, ponieważ, nie mogła uczestniczyć z powodu wyjazdu. Pan radny RM
A.Dolny odczyta?ł wniosek. ,,Wniosek do budżetu na 2023 rok. Sołectwo Skarpa
wnioskuje, aby Urząd Gminy w Sępólnie Krajeńskim wystąpił z wnioskiem o budowę
nowej świetlicy wiejskiej w Skarpie, z prograrnu dla wiosek po byłych Państwowych
Gospodarstwach Rolnych tzw. PGR, z Polskiego Ładu. Środki, które można uzyskać
w ramach tego pro4arnu, to nawet do 98o/o dofinansowania. Zakładając, że nowa
inwestycja będzie kosztować 2 mln złotych, to wkład grniny, będzie kosztować 40 tys.
zł. Sołectwo Skarpa na tą chwilę posiada od sponsorów wkład w wysokości5 700 zł.
Dodatkowo Sołectwo deklaruje pomoc finansową z funduszu sołeckiego. Na zebraniu
wiejskim Sołectwo Skarpa mieszkańcy opowiedzieli się za budową nowej świetlicy
wiejskiej. Uzasadnienie: Sołectwo od dłuższego czasu ma problemy ze świetlicą
wiejską z powodu ciągłych usterek. Ściany zewnętrze świetlicy wiejskiej kruszą się i
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odpadają tynki, ciągle zapycha się toaleta, powodując niemożliwość korzystania z
niej. Kocioł zamontowany jest w pomieszczeniu dla Koła Gospodyń Wiejskich Skarpa
i znajduje się w środkowej części budynku. Koszty remontu świetlicy wiejskiej będą
ta?kie sarne lub większe ja?k przy budowie nowego obiektu. Dlatego Sołectwo
wnioskuje, aby gmina wystąpiła o budowę nowego obiektu, jak w przypadku Sołectwa
Zboże."

Na zakończenie Pan radny RM A.Dolny powiedział, że jest tu jeszcze poparcie.

Kserokopia pisma stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

Następnie Pan radny RM Antoni Dolny odczytał kolejny wniosek Pani Sołtys Sołectwa
Skarpa do budżetu na 2023 rok. ,,Wnoszę o budowę sali gimnastycznej w Szkole
Podstawowej w Zalesiu, zgodnie z oczekiwaniem rodziców dzieci Sołectwa Skarpa.
Wolą rodziców jest aby ich dzieci miały zapewnione prawidłowe warunki rozwoju."

Kserokopia pisma stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

Głos zabrał radny RM Zdzisław Grzeca, który stwierdził, że z uwagi na to, źe
mieszkańcy Nowego Rynku ciągle domagają się przejścia, a od 1 września weszła
ustawa to można zrobić tzw. przejście sugerowane, czyli obni,$ć z dwóch stron
krawężniki, nie zaznaczając że jest to przejście i wtedy pieszy nie ma pierwszeństwa i
musi czekać. Ponadto radny zapyta?ł, czy w związku z tym, że chcemy robić płatny
parkipg, to będziemy stawiać dwa parkomaty, bo jak kierowcy mają przejść na drugą
stronę, żeby zapłacić za parkowanie. Wskaza?ł, że sugerowane przejście bardzo by się
przydalo, nie będzie problemu z malowaniem pasów. Pieszy będzie wiedzial, źe musi
czekać, a?ż auta przejadą i wtedy dopiero moźe wejść i przejść na drugą stronę.

Nikt więcej nie zło$ł wniosku.

Następnie Przewodniczący RM poinformował, że w dniu 13 września 2022 r. wpłynęło
pismo w sprawie wsparcia działań Szlachetnej Paczki. Dodał, że puszka będzie na
posiedzeniach Komisji i na sesji. Prosił o wsparcie osób oczekujących pomocy. Pismo
radni otrzyrnali pocztą elektroniczną.

Kserokopia pismo stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

Ad. 7. Podjęcie uchwał w sprawiei

a) zmieniająca uchwalę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformowal, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zmiana Wieloletniej Prognozy
Finansowej związana jest z przesunięciem zadania ,,Budowa św'etlicy wiejskiej w
miejscowości Zboże" z prograrnu Rozwoju Obszarów Wiejskich na zadanie
finansowane w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład, w związku z
korzystniejszyrni warunkami dofinansowania i szerszyrn zakresem zadania.
Przesunięto realizację zada?nia dotyczącego budowy wielofunkcyjnego boiska w
Zalesiu do 2023 roku. Rozwiązano umowę na wykonanie miejscowego planu
zagospodarowa?nia przestrzennego PKS. Uwzględniono również, zmiany wynikające z
a?rt. 28 ustawy o dodatku węglowym polegające na wyłączeniu poręczeń i gwa?rancji z
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indywidualnego wskażnika spłaty zadłużenia. Dodała, że w zw'ązku z tym
zaktualizowano wskaźniki zadłużenia oraz aktualizuje się dochody i wydatki do
wysokości określonych w uchwale budżetowej.

Projekt uchwały zosta?ł przedstawiony na posiedzeniu Komisji Budżetu RM
zaopiniowany pozytywnie.

l

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabra?ł głosu, Przewodniczący RM zarn?-cnął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała zmieniająca uchwalę w sprawie Wieloletniej Prognozy Fina?nsowej Gminy
Sępólno Krajeńskie zosta?ła przyjęta następującymi głosarni:

14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

W trakcie głosowania nieobecny radny RM Antoni Dolny.
Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XLVIII/446/2022 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 28
września 2022r. zmieniająca urhwałe w sprawie Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Sępólno Krajeńskie stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

b) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2022 rok

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwaly radni otrzymali
zawiadomieniem o sesji.

WraZ Z

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zmiana uchwały budżetowej
polega na zmniejszeniu planu dochodów i wydatków o kwotę 2 001268,46 zł. Zmiany
te są związane m.in. z wprowadzeniem decyzji wojewody na wypłatę stypendiów dla
uczniów, ze zwiększeniem cz«,ści oświatowej subwencji ogólnej na zatrudnienie
pedagogów, terapeutów pedagogicznych, wynagrodzenie nauczycieli sta$stów w
związku ze zmianarni przepisów w tym zakresie, zwiększenie planów CSiR na koszty
związane z utrzymaniem i zakwaterowaniem uchodżców z Ukrainy.
Skarbnik Gminy wyjaśniła, ze podstawowym celem zmian w tej uchwale było
zabezpieczenie wkładu własnego do budowy przedszkola, który aktualnie jest
realizowany, w związku z t3mi zmiany polegały na przesunięciu wldadów własnych z
zadaji, które są przesunięte na kolejny rok budżetowy, które nie zostały uwzględnione
na liście zadań do realizacji, poręczeń i gwarancji, wykupu gruntów w celu
zabezpieczenia wkładu własnego na budowę i realizację tej inwestycji do wysokości
1800 000,00 zł.

Ponadto Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy wskazała, że dodatkowo do projektu
uchwaly, który radni otrzymali wprowadza się zmianę wynikaj ącą z decyzji wojewody,
dotyczącą wypłaty dodatku węglowego w wysokości4 432 548,21 ZŁ Jest to pierwsza
transza środków. Dochody są zaksięgowane w dziale 758 rozdział 75814 § 2180. Po
stronie wydatków 85295 rozdział na paragrafie dotyczącym wypłacenia świadczeń z
tego tytułu wraz z kosztami obsługi zadania. Dodatkowo w za?łączniku nr 3
porządkuje się poszczególne pozyc5e do wysokości określonej w załączniku nr 2
uchwały budżetowej.
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Projekt uchwały został przedstawiony na posiedzeniu Komisji Budżetu i zaopiniowany
pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnla?iął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchw'ała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2022 rok została przyjęta następującymi głosami:

za - 14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

W trakcie głosowania nieobecny radny RM Antoni Dolny.
Wykaz głosowa?nia imiennego stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

Uchwała Nr XLVIII/447/2022 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 28
września 2022r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy
Sępólno Krajeńskie na 2022 rok stanowi załąrznik nr 17 do protokołu.

c) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu
pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczych Straży

Pożarnych z terenu Gminy Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Beata Kozłowska Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich odczytała projekt
uchwały. Ponadto poinformowała, że stawki nie ulegają zmianie, doprecyzowany
zostaje zapis momentu naliczania ekwiwalentu, który następuje od zgłoszenia
wyjazdu z jednostki ochotniczej straży pożarnej.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu RM w
Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, =e nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnkna3 dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwa?ły i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu
pieniężnego dla stra?żaków ratowników Ochotniczych Straźy Pożarnych z terenu
Gminy Sępólno Krajeńskie została przyjęta następującymi głosarni:

14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

W trakcie głosowania nieobecny radny RM Antoni Dolny.
Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 18 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XLVIII/448/2022 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 28
września 2022 r. zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości
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ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczych Straży
Pożarnych z terenu Gminy Sępólno Krajeńskie stanowi załącznik nr 19 do
protokołu.

d) rozpatrzenia petycji dot. Młodzieżowej Rady Gminy

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwa?ły radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Następnie przypomnia?ł, że do Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim w dniu 31 lipca
2022r. roku wpłynęła petycja w sprawie utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy.
Petycja została przekazana do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji celem
przygotowania i przedstawienia Radzie opinii zawierającej wniosek o uwzględnienie
bądź nieuwzględnienie petycji wraz projektem uchwały. Przewodniczący RM odczyta?ł
opinię.

Kserokopia opinii stanow' załącznik nr 20 do protokołu.

Pan Zdzisław Grzeca Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji odczyta?ł
projekt uchwa?ły w sprawie rozpatrzenia petycji dot. utworzenia Młodzieżowej Rady
Gminy.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, ze nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwaly i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwa?ła w sprawie rozpatrzenia petycji dot. utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy
zosta?ła przy5ęta następującymi głosarni:

14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

W trakcie głosowania nieobecny radny RM Ja?nusz Tomas.
Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 21 do protokołu.

Za -

Uchwała Nr XLVIII/449/2022 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 28
września 2022 r. w sprawie rozpatrzenia petycji dot. utworzenia Młodzieżowej
Rady Gminy stanowi załącznik nr 22 do protokołu.

Przewodniczący RM poinformował, że Rada Miejska obraduje w 14 osobowym
składzie. Nieobecny radny RM Janusz Tomas, który usprawiedliwił swoją
nieobecność.

e) przyjęcia regulaminu korzystania z miejsca aktywności i rekreacji w
miejscowości Dziechowo

Przewodniczący RM poinformowa?ł, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Marcin Koniszewski Inspektor Referatu Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego
przedstawił projekt uchwały.
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Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Statutową i Pomocy
Społecznej Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim oraz przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby w?yrniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwa?ła w sprawie przyjęcia regularninu korzystania z miejsca aktywności i rela'eacji
w miejscowości Dziechowo zosta?ła przyjęta następującymi głosarni:

za - 14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 23 do protokołu.

Uchmała Nr XLVIII/450/2022 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 28
września 2022 r. w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z miejsca
aktywności i rekreacji w miejscowości Dziechowo stanowi załącznik nr 24 do
protokołu.

f) ustanowienia służebności gruntowej przejazdu i przechodu położonej
w Sępólnie Krajeńskim, przy ul. Nowy Rynek

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa odczytał
projekt uchwa?ły.

Projekt uchwa?ły zosta?ł pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamla?iął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowa?nia
odnotÓwać w protokole sesji.

Uchwała w sprawie ustanowienia słu?żebności gruntowej przejazdu i przechodu
położonej w Sępólnie Kraj eńskim, przy ul. Nowy Rynek została przyjęta następuj ącymi
głosami:

za - 14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego sta?nowi załącznik nr 25 do protokołu.

Uchwała Nr XLVIII/451 /2022 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 28
września 2022 r. w sprawie ustanowienia slużebności gruntowej przejazdu i
przechodu położonej w Sępólnie Krajeńskim, przy ul. Nowy Rynek stanowi
załącznik nr 26 do protokołu.

g} sprzedaży nieruchomości gruntowej położonej przy ul. Osiedle
8łowackiego w Sępólnie Krajeńskim
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Przewodniczący RM poinformowa?ł, że projekt uchwa?ły radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
przedstawił projekt uchwały.

Projekt uchwa?ły zostal pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM za?rnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowa?nia
odnotować w protokole sesji.

Uchwa?ła w sprawie sprzeda$ nieruchomości gruntowej położonej przy ul. Osiedle
Słowackiego w Sępólnie Krajeńskim zosta?ła przyjęta następującyrni głosarni:

14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzyma?ło się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 27 do protokołu. o

za -

Uchwała Nr XLVIII/452/2022 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 28
września 2022 r. w sptaw'ie sprzedaży nieruchomości gruntowej położonej przy
ul. Osiedle Słowackiego w Sępólnie Krajeńskim stanowi załącznik nr 28 do
protokołu.

h) określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w
zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli

nieruchomości z terenu gminy Sępólno Krajeńskie i zagospoda'rowanie
tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości

opła% za gospodarowanie odpadami komunalnymi

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
poinformowa?ł, że odniesie się do zmian, które będą wprowadzone oraz do
autopoprawki, którą będzie obciążona każda z tych uchwa?ł.
Wyjaśnił, że uchwała w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych mająca swoje
konsekwencje w przyjętym regularninie porządkowym w Gminie Sępólno Krajeńskie
wprowadza zmiany dotyczące częstotliwości odbioru odpadów na terenach miejskich.
Doda?ł, że mamy odbiór na terenie spółdzielni mieszkaniowej 8-9 razy w ciągu
miesiąca, dla budynków wielorodzinnych zarówno na terenie wiejskim jak i miejskim
nie rzadziej niż 2 tygodnie. Odbiór odpadów zmieszanych dla terenów miejskich do
tej pory był 2 razy w miesiącu, a wprowadza się tą zmianę na raz w miesiącu. Jest tu
ograniczenie okresu od końca października do końca marca. Natomiast na terenach
wiejskich częstotliwość się nie zmienia. Pan Dera wyjaśnił, ze takie propozycje zostały
przedstawione do zaopiniowania Pa?ństwowemu Inspektorowi Sanitarnemu w
Sępólnie Krajeńskim.
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Poinformował, źe w międzyczasie kiedy były procedowane te uchwały, to dopiero 23
września do Urzędu trafiła opinia Pa?ństwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego
w Sępólnie Krajeńskim.

Następnie Kierownik Referatu GKR odczytał treśi5 uzasadnienia, a także treść
autopoprawki w uzasadnieniu do projektu uchwa?ły.

lr" Uchwała została pozytywriie zaopiriiowaria przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego, Komisję Rolrrictu»a, Leśnictwa i Ochrony
Śroaowisxa oraz xomisyę suazetu paay »ieysxiey w sępe»tnie xra3er'isxim.
Przedmiotowa uchwała została rówriieź zaop'miowaria przez Powiatowego Irispektora
Sanitarriego w Sępólriie Krajeńskim, który wniósł uwagi do przedstawionego projektu."

Przewodniczący RM zaprosił do dyslcusji.

Wobec tego, źe nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnkna3 dyskusję oraz
zarządził głosowa?nie nad projektem uchwa?ły wraz z autopoprawką i poprosił aby
wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Uchwa?ła w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w
zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu
gminy Sępólno Krajeńskie i zagospodarowanie tych odpadów, w zarnian za uiszczoną
przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi
wraz z autopoprawką zosta?ła przyjęta następującyrni głosarni:

14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 29 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XLVIII/453/2022 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 28
września 2022 r. w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli
nieruchomości z terenu gminy Sępólno Krajeńskie i zagospodarowanie tych
odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za
gospodarowanie odpadami komunalnymi stanowi załącznik nr 30 do protokołu.

i} przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie
gminy Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformowal, że projekt uchwały radni otrzyrnali wraz
zawiadomieniem o sesji.

z

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa odczytal projekt uchwały
oraz odczyta?ł uzasadnienie wraz autopoprawką do projektu uchwały.

,,.... =Uchwała została pozytywnie zaopiriiowaria przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porz4dku Publicznego, Komisję Rolnictwa, Lesrhictwa i Ochrony
Środowiska oraz Komisję Bud=etu- Rady Miejskiej w Sępolnie Krajeńskim.
Przedmiotowa uchwała została rówriież zaopiriiowana przez Powiatowego In.spektora
Sartitarnego w Sępólryie Krajertskim, który wniósł uwagi do przedstawionego projektu."

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.
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Głos zabrała radna RM Mariola Turek, która wyjaśniła dlaczego wstrzyrna się przy
głosowaniu . Przypomniała, że ta?k jak zostało już wspomniane projekt uchwa?ły został
procedowany na Komisji Gospodarki Komunalnej, na której pojawiła się uwaga
radnych, źe ten projekt uchwały akceptują jak najbardziej pod warunkiem zmiany
punktu 4 i 5 W !3 3 ust. 2. Dodała, że te dwa punkty budzą wątpliwości i nie są dość
jasne, po czym odczytała ww. punkty. Następnie radna RM Mariola Turek stwierdziła,
że punkt 4 mówi, że można na własnej posesji wodą, bądź środkarni ulegającyrni
biodegradacji umyć samochód, a następny punkt mówi o tyrn, że nie można tego
zrobić.

Kierownik Referatu GKR wyjaśnił, że podczas posiedzenia Komisji powiedział radnej
RM Marioli Turek, że tymi zmianami w zapisach zajmą się później, bo zapisy tych
punktów nie są tematem zmian, które zostają wprowadzone w regularninie, a chodziło
jedynie o częstotliwość. Doda?ł również, że sam zwrócił na to uwagę, ale na te punkty
przyjdzie czas póżniej.

Wobec tego, że nikt więcej nie zabra?ł głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję
oraz zarządził głosowanie nad projektem uchwały wraz z autopoprawką i poprosił
aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Uchwa?ła w sprawie przyjęcia regularninu utrzymania czystości i porządku na terenie
gminy Sępólno Krajeńskie wraz z autopoprawką została przyjęta następującyrni
głosarni:

za - 9 radnych, przeciw - O radnych, wstrzyrnało się - 5 radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 31 do protokołu.

Uchwała Nr XLVIII/454/2022 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 28
września 2022 r. w sprawie przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i
porządku na terenie gminy Sępólno Krajeńskie stanowi załącznik nr 32 do
protokołu.

Ad. 8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania oraz informacje
Przewodniczącego Rady o udzielonych odpowiedziach w formie pisemnej na

interpelacje i zapytania zgłoszone na poprzedniej sesji

Przewodniczący RM poinformował, że między sesjarni nie złożono interpelacji i
zapytań, więc nie ma odpowiedzi.

Przewodniczący RM zamknął ten punkt porządku obrad i przeszedł do kolejnego.

Ad. 9. Odpowiedzi na wolne wnioski

Przewodniczący RM otworzył kolejny punkt porządku obrad i poprosił Pana
Waldemara Stupałkows]-ciego Burmistrza Sępólna Krajeńskiego o udzielenie
odpowiedzi na złożone w dniu dzisiejszym wnioski lub wyznaczenie do tego
odpowiedniego pracownika.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego udzielił odpowiedzi na wniosek radnego RM
Zdzisława Szwa?rca, który dopytywal się dlaczego nie ma informacji na tablicy budowy
przedszkola o 2 mln złotych. Wyjaśnił, że na tablicy jest informacja mówiąca, że
gmina pozyskała prawie 9 mln złotych ale faktycznie być może Prezes ZTiU zrozumia?ł,
że w tych 9 mln zł jest te 2 mln, lecz to nie jest tak. Stwierdził, że jeżeli jest to na tyle
istotne, to zostanie to opisane dokładniej. Zostanie napisany całkowity koszt
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inwestycji 12 600 000,00 zł, w tym 8 900 000,00 zł to pozyskana ostatnia dotacja, 2
mln zł to przedostatnia dotacja oraz 1 700 000,00 zł to środki gminne). Burmistrz
zwrócił się z prośbą do Referatu Inwestycji, aby przekazali Prezesowi ZTiU, bo jeż,eli
ma być ju?ż wszystko napisa?ne, to niech jest robione dokładnie.

Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego udzielił odpowiedzi na wniosek złożony
przez radną RM Annę Miczko w sprawie przystanku autobusowego na ulicy
Sienkiewicza, który jest w ,,opła?kanym stanie". Stwierdził że takich poniszczonych
przystanków w gminie jest więcej i to jest problem, z którym boryka się gmina.
Burmistrz Sępólna Krajeńskiego zaapelowa?ł do mieszkańców i u,$tkowników, żeby
tego nie robili, bo jest to spory koszt. Nadmienił, że grnina dokona przeglądu, ale nie
wiadomo, czy uda się cokolw'ek jeszcze w tym roku wygospodarować i zmienić.
Potwierdził, że na terenach miejskich przystanki są poniszczone i mają powybijane
szyby, a na terenach wiejskich nie jest tak źle, ponieważ sołectwa dbają o murowane
przystanki.

Odnośnie wniosku w sprawie wykupu gruntu na ulicy Wiatrakowej złożonego przez
wiceprzewodniczącą RM Annę Miczko wskazał, źe odpowiedzi udzieli Kierownik
Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa jeśli będzie w stanie, a jeśli nie
odpow'edż udzielona będzie na piśmie.

Ponadto Burmistrz Sępólna Krajeńskiego poinformował, że odpowiedzi na wszystkie
wnioski złożone przez radnego RM Antoniego Dolnego zostaną udzielone na piśmie,
poniewa?;ż trzeba dużo wyjaśnić i sprostować.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się równieź do wniosku złożonego przez
radnego RM Zdzisława Grzecę w sprawie sugerowanego przejścia dla pieszych.
Wyjaśnił że przepisy zostaną zanalizowa?ne, czy faktycznie jest możliwość
wprowadzenia tego przejścia. Na dzisiaj również jest przepis mówiący, że można
przejść przez ulicę jeżeli najbliższe przejście jest dalej niż 100 metrów. Jeżeli to
przejście sugerowane miałoby być bliżej niż 100 metrów to nie ma to sensu, ponieważ
wchodzi ono już w sla?zyźowanie. Stwierdził, że jest złożony wniosek i zostanie to
przeanalizowane.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu GKR odniósł się do wniosku złożonego przez
wiceprzewodniczącą RM Annę Miczko w sprawie wykupu gruntu na ulicy
Wiatrakowej. Wyj aśnił, że na daną chwilę nic nie wiadomo na temat wykupu gruntów
ze strony gminy, czy kogoś kto miałby wykupić od gminy. Nadmienił, że działania były
podjęte kilka lat temu lecz właściciel się nie zgodził i nic nie wiadomo odnośnie
wykupu. Gmina do nikogo nie występowała, ani właściciel nie występował do gminy.

Głos zabrała 'w'ceprzewodnicząca RM Anna Miczko, która chciała się dowiedzieć,
dlaczego mówiono, że trzeba to wykupić, bo o to pytają mieszkańcy. Nadmieniła, że
mieszkańcy wskazują, że mogą być zawołani do notariusza ale tego nie chcą.
Podkreśliła, że mieszkańcy mówią, że od kilku lat mówiono o wykupie. Dodała, że
jeżeli tego nie ma to zostanie złoźony wniosek do bud?źetu na 2023 rok.

Pa?n Dera wyjaśnił jeszcze raz, źe na temat wykupu nic nie wie.

Wiceprzewodnicząca RM Miczko stwierdziła, że trzeba sprawdzić w protokołach co
było mówione. Ponadto odniosła się do wniosku dotyczącego przystanku wskazując,
że wie o tym, źe są ograniczenia, bo nie ma pieniędzy, ale poprosiła aby przynajmniej
przymocować pleksę z jednej strony, aby nie wiało z każdej strony na dzieci.
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Głos zabra?ła radna RM Mariola Turek, która odniosła się do tematu ulicy
Wiatrakowej. Wskazala, że było obiecane, bo w zeszłyrn roku była rozmowa, że nie
wchodzi to w plan, poniewa?ż nie można robić projektu i żadnych działa?ń, bo tereny
nie są nasze i trzeba to rozeznać. Jeszcze raz podkreśliła, że było obiecane, że będzie
rozeznanie w tym temacie, od kogo trzeba to wykupić, ponieważ mieszkańcy
deklarowali się że przekaż,ą te grunty i pomogą załatwić formalności. Dodała, że to nie
chodzi, czy ktoś złożył wniosek, bo tą sprawę miała załatwiać grnina.

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa wskazał, że Panie muszą
doprecyzować swoje pytanie i określić o jakie konkretnie grunty chodzi, poniewa?;ż
moze odpowiedzieć na temat drogi, a podejrzewa, że mowa jest o zupełnie innyrn
miej scu.

Głos ponownie zabrała wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko, która stwierdziła, że
nie wie o jakie grunty chodzi i mieszka?ńcy tego nie wiedzą, ale byli bardzo zdziwieni,
ale ta?k im mówiono i tak jest w protokołach.

Przewodniczący RM zapytał, czy są jeszcze pytania do udzielonych odpowiedzi?

Pytań nie było.

Przewodniczący RM poinformowa?ł, że otrzymał odpowiedzi pisemne na wnioski
zgłoszone na poprzedniej sesji RM. Odpowiedzi zostały przekazane radnyrn za pomocą
poczty elektronicznej i dlatego nie będą odczytane, chyba że radni wyraż,ą taką wolę.
Wpłynęła odpowiedź na wniosek:
- radnego RM radnego RM Tobiasza Świniarskiego w sprawie remontu budynku nr
137 we wsi Wa?łdowo. Kserokopia pisma stanowi załącznik nr 33 do protokołu.
- na pyta?nie radnego RM Janusza Tomasa w sprawie dlaczego Pani Sołtys nie posyła
dzieci do Zalesia, tylko do Kęsowa. Kserokopia pisma stanowi załącznik nr 34 do
protokołu.
- na wniosek wiceprzewodniczącej RM Anny Miczko w sprawie zadaszenia na
budynku przy Placu Wolności. Kserokopia pisma stanowi załącznik nr 35 do
protokołu.

Przewodniczący RM zapyta?ł, czy są pytania do udzielonych odpowiedzi.

Głos zabra?ła Wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko, która wyjaśniła, że dostała
odpowiedż nie ona, bo na dokumencie jest a/a, ale bardzo się cieszy z tej treści.
Wskazała, że na piśmie nie ma adresata i chcia?ła się dowiedzieć do kogo to poszło.

Głos zabrał Pan Dariusz Wojtania Sekretarz Gminy, który wyjaśnił, że cieszy się, iż
Pani wiceprzewodnicząca jest zadowolona z treści pisma, natomiast imię, nazwisko
oraz adres adresata nie zosta?ł podany, ponieważ jest ochrona danych osobowych.
Jeżeli Pani radna chciałaby zapoznać się to można dokonać tego w biurze Rady.
Jeszcze raz podkreślił, że jeżeli nie ma konieczności aby radni musieli znać
mieszka?ńca to adresów nie podajemy.

Następnie Kierownika Referatu GKR udzielił odpowiedzi na wniosek zgłoszony na
poprzedniej sesji RM w sprawie ustawienia ławek na ulicy Przemysłowej. Wskazał, że
ławka stoi przy ulicy Chojnickiej, przy promenadzie nad jeziorem, na ulicy
Przemysłowej oraz na ulicy Komierowskiej.

Ponadto Pan Dariusz Krakowiak Dyrektor ZGK udzielił odpowiedzi na wniosek
zgłoszony na poprzedniej sesji RM w sprawie sprawdzenia hydrantów. Wyjaśnił, że na
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bieżąco przeprowadzane są kontrole hydrantów. Dodal, źe hydrantów na terenie całej
gminy jest sporo i kontrole te odbywają się sukcesywnie. Jeżeli pojawiają się jakieś
monity lub niedociągnięcia, czy jeżeli mieszkańcy negują stan jakiegoś hydrantu to
jest i będzie to sprawdzane. Nadmienił, że zakup hydrantu w dzisiejszej dobie jest
ogromnyrn wydatkiem ale ważne żeby były sprawne i będą starali się utrzymywać je
w jak najlepszyrn stanie.

Pytań nie było, więc Przewodniczący RM zarnkną?ł ten punkt porządku obrad oraz
podziękowa?ł za spełnienie prośby i za pomoc w sprawnym poprowadzeniu sesji.

Przewodniczący RM zarnknął ten punkt porządku obrad, ogłosił przerwę do godziny
13:00 i na II częsć sesji RM zaprosił do Centrum Sportu i Rekreacji w Sępólnie
Kraje5skim.

II częś«: sesji- hala widowiskowo- sportowa KRAJNA ARENA
w Sępólnie Krajeńskim, ul. Chojnicka 19, godzina 13:00

Po przerwie Przewodniczący RM wznowił obrady sesji Rady Miejskiej i poinformował,
że Rada będzie obradowała w 14 osobowyrn sldadzie. Nieobecny radny RM Janusz
Tomas, który usprawiedliwił swoją nieobecnosć.

Przypomniał również, że sesja będzie utrwalana za pomocą urządzeń rejestrujących
obraz i dżwięk. Nagra?nia z sesji są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej,
na stronie internetowej grniny oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty.
Administratorem da?nych osobowych jest Burmistrz Sępólna Krajeńskiego. Pełną
klauzulę informacyjną dotyczącą nagrywania i tra?nsmisji sesji Rady Miejskiej w
Sępólnie Krajeńskim można znaleź,ć na stronie internetowej www.gmina-sepolno.pl w
zakładce Rada Miejska oraz na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy
Sępólno Krajeńskie zakładka- sesje Rady Miejskiej -nagrania oraz na drzwiach
wejściowych na posiedzenie sesji.

Następnie przywita?ł Panią Annę Niemczyk Prezesa Związku Nauczycielstwa Polskiego
Oddział w Sępólnie Krajeńskim, dyrektorów szkół i przedszkoli, wyróżnionych
uczniów, nauczycieli, rodziców, dziadków oraz opiekunów wyróżnionych uczniów.

Ad. 10. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Sępólno
Krajeńskie.

Przewodniczący RM poinformował,
zawiadomieniem o sesji.

Że informację radni otrzyrnali WraaZ Z

Przed przedstawieniem informacji na temat stanu realizacji zadań oświatowych w
Gminie Sępólno Krajeńskie głos zabrał Pan Waldemar Stupałkowski Burmistrz
Sępólna Krajeńskiego, który poinformowa?ł, że 1 pażdziernika br. o godzinie 10:00 na
tym stadionie odbędzie się powita?nie Pana Tomasza Szcześniewskiego, który jest tatą
małej Zosi chorującej na stwardnienie rozsiane. Dodał, że jak wszyscy wiedzą Pan
Tomek podjął się olbrzymiego trudu przejścia pieszo od Zakopanego przez całą Polskę
a?ż na Hel. W ten sposób chce zachęcać wszystkich aby zebrać potężną kwotę
pieniędzy, a potrzeba a?ż 10 mln zł na lek dla małej Zosi. Wa;żny jest czas oraz
pararnenty wagowe małej Zosi, dlatego też tata i rodzina robią wszystko, żeby zbiórka
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tych środków była jak największa. Jeszcze raz podkreślil że w Sępólnie Krajeńskim
powitanie odbędzie się 1 pa?żdziernika na stadionie o godzinie 10, gdzie przy okazji
będą rozgrywane zawody lekkoatletyczne oraz turniej tenisa stołowego, na który
przy'3eMaa5ą osoby z ca?łego naszego województwa. Następnie zachęcal wszystkich,
którzy chcieliby okazać się wielkim sercem o przybycie na powita?nie i przywitanie
Pana Tomka Szcześniewskiego i wsparcie go w wędrówce przez Polskę. Burmistrz
Sępólna Krajeńskiego stwierdził, że trzymarny kciuki i wspierarny tą inicjatywę.

Przewodniczący RM podziękował za przekazanie tak ważnej informacji i również
zaprosił na spotkanie i wsparcie działań. Nadmienił, że ma nadzieję, iż uda się
uzbierać pieniądze, które uratują ,$cie ma?łej Zosi.

Pan Zbigniew Marek Tymecki Dyrektor Zakładu Obsługi Oświaty Sarnorządowej w
Sępólnie Krajeńskim przedstawił w formie prezentacji multimedialnej najważniejsze
realizacje zadań oświatowych w Gminie Sępólno Krajeńskie. Nadmienił, że informację
szczegółową otrzymali radni w formie papierowej.
W swojej prezentacji Dyrektor ZOOS odniósł się między innyrni do budowy nowego
przedszkola wskazując, że jest nadzieja, ze do 1 września przyszłego roku obiekt
zostanie oddany do użytku. Podkreślił, że przedszkole na terenie Sępólna
Krajeńskiego jest bardzo potrzebne, poniewa', od wielu lat dzieci w dwóch miejskich
przedszkolach realizują zajęcia również w szkole nr 3 oraz w przeładowanyrn
przedszkolu nr 1 i nr 2. Podziękował radnym za wsparcie tej inicjatywy. Poinformował
o remontach w szkołach, naprawach, zakupach. W dalszej części wspomniał o
projektach i progra?rnach realizowanych w szkołach. Odniósł się także do wyników
egzaminów w szkołach podstawowych, a ta?kże przedstawił potrzeby.

Na za?kończenie Pan Tymecki pogratulował nagrodzonyrn uczniom, stypendystom,
nauczycielom i rodzicom. Dodał, że wszystkim tyrn, którym w tyrn roku nie udalo się
uzyskać stypendium, ?czy aby w przyszłyrn roku albo w latach następnych takie
marzenie się spełniło.

Informacja stanow' załącznik nr 36 do protokołu.
Wydruk z prezentacji stanowi załącznik nr 37 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Nikt nie zabrał głosu, wobec tego Przewodniczący RM podziękowa?ł za przygotowanie
informacji, następnie zarnknął ten punkt porządku obrad i przeszedł do kolejnego.

Ad. 11. Wręczenie stypendiów, nagród i wyróżnień Gminy Sępólno Krajeńskie
dla uczniów za uzyskane w poprzednim roku szkolnym wyniki w nauce oraz

szczególne osiągnięcia edukacyjne, artystyczne i sportowe.

Pan Franciszek Lesinski Przewodniczący RM wskazał, że jest mu niezmiernie miło, że
uczestnikarni posiedzenia dzisiejszej XLVIII sesji Rady Miejskiej w Sępólnie
Krajeńskim są uczniowie szkół podstawowych naszej Gminy, dyrektorzy szkół,
nauczyciele, rodzice, opiekunow'e, pracownicy placówek oświatowych. Dodał, że są
wśród nas uczniowie, którzy dzięki swojej ciężkiej pracy, wielu wyrzeczeń i wzorowej
postawie osiągnęli w roku szkolnym 2021 / 2022 szczególne osiągnięcia dydaktyczne,
sportowe i inne. Ponadto podziękowa?ł nauczycielom i wszystkim pracownikom
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placówek oświatowych, którzy w pandemicznym roku szkolnym potrafili dostosować
się do nowej organizacji pracy i metod dydaktycznych. Podziękowania skierowal
również do rodziców, opiekunów i dziadków, którzy mieli swój wkład w rozwój
umiejętności oraz pasji dziecka.
Podkreślił, że Burmistrz Sępólna Krajeńskiego oraz Rada Miejska pragną dzisiaj
wyróżnić tych uczniów, którzy swo?ją postawą, wzorowyrn zachowaniem, a przede
wszystkim wysokimi osiągnięciami wyrć+żnili się na tle pozostałych rówieśników,
;:cząc jednocześnie konsekwencji i pomyślności w dalszych działaniach.

Następnie głos zabrał Burmistrz Sępólna Krajeńskiego Pan Waldemar Stupałkowski,
który przypomniał, że od 2012 roku w naszej gminie są przyznawane stypendia
uczniom klas od IV do VIII naszych szkół podstawowych. Aby takie stypendium
uzyskać, to uczeń musi spełnić co najmniej jeden z poniższych warunków:

1) w wyniku rocznej klasyfikacji uzyska średnią ocen co najmniej 5,40 w klasach
od IV do VI szkoły podstawowej lub średnią 5,20 w klasach od VII do VIII oraz
musi mieć wzorową ocenę z zachowania;

2) laureaci w olimpiadach i konkursach wiedzy na szczeblu wojewódzkim lub
ogólnopolskim, z przynajmniej jednego przedmiotu nauczania klas IV - VIII
szkoły podstawowej i zajmą miejsce 1, 2 lub 3 oraz uzyska w klasyfikacji
końcowo rocznej z tego przedmiotu ocenę celującą, a z pozostałych
przedmiotów uzyska średnią ocen nie niższą niż 4,0;

3) reprezentuje szkołę za ostatni rok nauki i ma wybitne osiągnięcia artystyczne
= lub sportowe, czyli zajmie miejsce 1, 2, lub 3 w konkurach ogólnopolskich i
uzyska co najmniej bardzo dobrą ocenę z zachowa?nia.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego stwierdził, że są to trudne warunki do spełnienia,
ale widząc po sali gro dzieci te warunki spełniło i w roku bieżącym zostanie
wyróżnionych trzema stypendiarni w kwocie 800 zł uczniów, którzy uzyskali
najwyższe średnie oraz 57 stypendiów w kwocie po 500 zł. Dodał, że w naszej gminie
są przyznawane również poza stypendiami nagrody i wyróżnienia za szczególne
osiągnięcia edukacyjne, artystyczne i sportowe. W tyrn roku zostały przyznane 52
takie wyróżnienia zarówno indywidualne jak i zespołowe, za szczególne osiągnięcia
edukacyjne, artystyczne lub sportowe za łączną kwotę 5 tys. zł. Następnie
pogratulował wysokich osiągnięć oraz dodal, że trzyma kciuki za dalsze wysokie
wyniki.

Pan Waldemar Stupałkowski Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wraz z Panem
Franciszkiem Lesinskim Przewodniczącym Rady Miejskiej wręczyli listy gratulacyjne
uczniom, którym przyznano stypendia za bardzo dobre wyniki w nauce oraz wręczyli
nagrody tyrn uczniom, którzy osiągnęli wybitne sukcesy w konkursach
przedmiotowych i sportowych w ubiegłyrn roku szkolnym 2021 / 2022.

Listy pagrodzonych i wyróiionych uczniów stanowią załączniki nr 38 i nr 39 do
protokołu.

Przewodniczący RM jeszcze raz pogratulował wszystkim uczniom i ?czył dalszych
sukcesów.

Głos zabral Burmistrz Sępólna Krajeńskiego, który przyłączył się do wszystkich
gratulacji. Wskazał, że wyróżnieni uczniowie są przykładem wspania?łej młodzie,$
naszej gminy, która osiągnęła fantastyczne wyniki w nauce, co daje nadzieję na
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przyszłość, że młodzie). ta zdobędzie szlify jeszcze w wyższych etapach nauki, również
na bardzo dobrym poziomie, co na pewno ułatwi źycie. Dodał, że osiągnięte wyniki
nie byłyby możliwe bez osobistej pracy, ale też i zaangażowania tych wszystkich,
którzy trzymali kciuki, ale również pomagali i wspierali w rózny sposób. Wyjaśnił, że
mowa tu o nauczycielach i pedagogach, którzy wiele wysiłku i trudu wło,?li w to, aby
wiedzę i naukę przekazi:. Stwierdził, ze nie do przecenienia jest również rola rodziców
i dziadków, którzy pewnie w domu wielokrotnie wiele godzin poświęcili na to aby
mobilizować i pomagać dzieciom w zdobywaniu wiedzy.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego oraz Przewodniczący Rady Miejskiej przekazali
podziękowania wyróżnionym nauczycielom.

Lista wyróżnionych nauczycieli sta?nowi załącznik nr 40 do protokołu.

Po wręczeniu listów gratulacyjnych Przewodniczący RM jeszcze raz w imieniu Rady
Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim zło$ł wyróżnionym nauczycielom gratulacje i ?czyl
wielu dalszych sukcesów w ,$ciu osobistyrn i zawodowyrn.

Następnie Przewodniczący RM zapytał, czy ktoś z radnych lub zaproszonych gości
chcialby zabrać głos w tym punkcie?

Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zarnknął ten punkt obrad i przeszedł
do kolejnego punktu.

Ad. 12. Zakończenie sesji

O godz. 14:25 w związku z wyczerpaniem porządku obrad Pan Franciszek Lesinski
Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował wszystkim za udział w sesji. Zarnknął
sesję Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim wypowiadając słowa ,,Zamykarn XLVIII
sesję Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim?.

Na tym protokół zakończono.

Sępólno Krajeńskie, dnia 14 października 2022r.
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